
 
 

 

Svar på spørgsmål stillet af Anders Liltorp (A) på KB 
den 30. august 2022 vedr. Investering i 
Energifællesskab Avedøre – medlemsforslag fra (A) 
stillet 21. juni 2022 
 

Spørgsmål: 

Der er blevet spurgt til processen for medlemsforslaget af 21-06-2022 om 

kommunens mulighed for investering i Energifællesskab Avedøre.  

 

Svar:  

Administrationen har haft brug for at afklare hvilken hjemmel som 

kommunen har til at anvende midler i et sådant selskab. Derfor har 

administrationen igangsat udarbejdelsen af et juridisk notat hos Bech-

Bruun der afdækker følgende:  

 
(i) De retlige rammer for kommuners deltagelse i energifællesskaber,  
(ii) rammerne for Hvidovre Kommunes deltagelse i Energifællesskabet 

Avedøre A.m.b.a. 
(iii) En vurdering af muligheden for at gennemføre forslaget om, at 

Hvidovre Kommune investerer midler i Energifællesskabet Avedøre 
til brug for opsætning af solceller.  

(iv) Såfremt vurderingen er, at der ikke er mulighed for at gennemføre 
forslaget, vil notatet anvise alternative muligheder til fremme af 
formålet med forslaget.  

  

Notatet er endnu ikke færdigt. Det forventes at administrationen modtager 

det inden for den nærmeste tid. 

 

Det forventes at notatet samt en indstilling forelægges Klima-, Miljø-og 

Teknikudvalget i november eller december 2022.  
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